
Vragen van de ChristenUnie en Hart voor Hilversum aan wethouder Heller over de 
nieuwe Grondstoffenvisie
(Technische vragen agendapunt 4, 24 september 2020)

Met interesse hebben wij kennis genomen van de stukken voor de raadscommissie van 24 
september aanstaande over de grondstoffenvisie van Regio Gooi en Vechtstreek. Wij vinden het 
belangrijk dat de gemeente Hilversum, samen met de regio, een goede visie heeft op hoe we op 
lange termijn met onze grondstoffen omgaan. Dit jaar was het namelijk op 22 augustus Earth 
Overshoot Day, de dag waarop de grondstoffen die de aarde beschikbaar heeft is opgebruikt. Sinds 
die datum leven we in het rood en zijn we de aarde aan het uitputten. Dit is al decennia het geval en 
Earth Overshoot Day komt elk jaar eerder. De gevolgen kennen we inmiddels: klimaatverandering, 
verontreiniging van lucht, land en water en een dreigend tekort aan grondstoffen.

Belangrijk uitgangspunt voor het gesprek over een Grondstoffenvisie zijn de ambities uit het 
Grondstoffenakkoord. Hierin hebben de Nederlandse gemeenten en ca. 400 andere organisaties met 
het Rijk afgesproken om te streven naar een circulaire economie in 2050 en om in 2030 50% minder 
primaire grondstoffen te verbruiken. Daarnaast zijn de doelen uit het Klimaatakkoord niet haalbaar 
zonder circulaire economie. Het grootste deel van onze CO2-uitstoot wordt namelijk wordt namelijk 
veroorzaakt door alles wat we inkopen, bouwen en consumeren. In de Transitieagenda voor de 
bouw, onderdeel van het Grondstoffenakkoord, is afgesproken om in 2023 al 100% circulair uit te 
vragen in aanbestedingen. Want om in 2050 circulair te zijn, moeten we nu al circulair gaan bouwen 
en inkopen!

In het raadsvoorstel, onder 2d wordt de Raad gevraagd om meekoppelkansen aan te dragen. 
Christenunie en Hart voor Hilversum zijn van mening dat een belangrijke koppelkans nog niet in de 
startmemo is meegenomen, namelijk de kans om als gemeenten in de regio een rol spelen als 
voorbeeld en aanjager voor de markt. Want nieuwe circulaire initiatieven en bedrijven, zoals 
materialenmarktplaatsen, upcyclewerkplaatsen en repaircafe’s, gaan pas werken als er ook een 
markt, een vraag is naar circulaire producten. Door als gemeenten bij inkoop en projecten de 
circulaire uitvraag te doen, kunnen we een belangrijke stimulans zijn voor nieuwe circulaire 
bedrijvigheid. Daarom hebben wij voorafgaande aan de commissie een aantal vragen:

 op welke wijze geeft de gemeente uitvoering aan de doelstellingen uit het 
Grondstoffenakkoord (circulair in 2050 en 50% minder grondstoffengebruik in 2030) in eigen 
beleid en uitvoering?

 heeft de gemeente inzicht in het eigen grondstoffen- en materialengebruik en de milieu-
impact (zoals CO2-uitstoot) daarvan?

 heeft de gemeente eigen doelen vastgesteld om bij te dragen aan de ontwikkeling van de 
circulaire economie?

 in hoeveel % van de inkooptrajecten van de gemeente wordt inmiddels al circulair 
aanbesteed? Kunt u voorbeelden geven?

 In welke bouw en infra-projecten van de gemeente wordt al circulair uitgevraagd? Kunt u 
voorbeelden geven?

ChristenUnie Hart voor Hilversum
Bas Nanninga Hakan Koç


